

[外語教學中心]非英文系大一英文課程-115 學年度第 1 學期選課注意事項

- 1、**[大一英文]課程說明**相關內容公告於本校「外語教學中心」網頁→「學分課程專區」→大一英文，網址：<https://flc.pu.edu.tw/p/412-1032-129.php?Lang=zh-tw>
- 2、**大一英文正課**依「大一英文分級測驗」結果分級分班上課，不得提出降級修習要求。若英文成績優異可申請升級，請檢附：1).原班教師同意書 及 2).英語能力證明文件，於寒假期間開始申請至第二學期第 1 週結束前，向外語教學中心申請升級換班審核。申請表格請至本校「外語教學中心」網頁→「下載專區」點選：大一英文升級申請表，網址：<https://flc.pu.edu.tw/p/405-1032-49133,c352.php?Lang=zh-tw>
- 3、**凡修習大一英文課程的大一新生**，皆須參加「大一英文分級測驗」，否則不能修習本課程。分級測驗採[玩課雲]線上測驗，請留意本校「外語教學中心」網頁→「大一英文分級測驗專區」公告。大一新生當學期選課期間均不開放加選大一英文課程，但可自行退選，如大一學生欲退選，系統會出現警告訊息。
- 4、**非英文系轉學新生**欲補修大一英文課程者，亦皆須參加「大一英文分級測驗」，否則不能修習本課程。分級測驗採[玩課雲]線上測驗，請留意本校「外語教學中心」網頁→「大一英文各項申請_免修、重補修、升級」專區公告。
- 5、**[115-1 非英文系學生重補修英文(一)注意事項]**已公告於本校「外語教學中心」網頁→「各項申請」專區，請點閱網址：<https://reurl.cc/M2DAKn>。
自第一輪加退選，方可選課（第一階段及第二階段預選不開放選課）。
- 6、自 112(2)學期起，重補修[非英文系「英文(一)」、「英文(二)」課程]，採**自行選課**方式，請依英文分級測驗之級別，慎選個人級別之班級修課，以利學習。(本課程分三個級別：B1、B、A2 三級(依英文能力由高到低排列)
查閱[109-115 學年大一英文各班組別]資料，請點閱網址：<https://reurl.cc/M2DAKn>。
- 7、**欲申請免修大一英文課程者**，請依據「靜宜大學非英文系學生免修校訂大一英文課程作業要點」辦理，於**入學時**提出申請。參閱外語教學中心網頁：
<https://flc.pu.edu.tw/p/405-1032-1262,c683.php?Lang=zh-tw>。
- 8、一般生不得修習體優大一英文課程，體優學生若欲修習一般大一英文課程仍須參加「大一英文分級測驗」。
- 9、上述所有課程相關修課規定皆以外語教學中心最新公告為準。

[Foreign Language Center] Freshman English Course for Non-English Majors -Course Registration Guidelines for the First (Fall) Semester of Academic Year 2026–2027

1. **Information regarding the *Freshman English Course*** is available on the university's *Foreign Language Center* website → *Credit Courses Section* → *Freshman English*: Website: <https://flc.pu.edu.tw/p/412-1032-129.php?Lang=zh-tw>
2. **Freshman English classes are assigned according to the results of the *Freshman English Placement Test*. Requests for placement to a lower level will not be accepted.** Students with outstanding English proficiency may apply for placement to a higher level.
Applicants must submit:
 - (1) Consent from the original class instructor, and
 - (2) Proof of English proficiency.
 Applications may be submitted to the Foreign Language Center for review and class adjustment from the winter break until the end of Week 1 of the second semester.
The application form can be downloaded from the university's *Foreign Language Center* website → *Download Area* → ***Freshman English Level Upgrade Application Form***: Website: <https://flc.pu.edu.tw/p/405-1032-49133,c352.php?Lang=zh-tw>
3. **All first-year students enrolled in the Freshman English course are required to take the *Freshman English Placement Test*; otherwise, they will not be allowed to take the course.**
The placement test is conducted online via the WOW Class platform. Please refer to the announcements posted on the university's *Foreign Language Center* website → *Freshman English Placement Test Section*.
During the course registration period in the semester, freshmen are not permitted to add the Freshman English course; however, they may drop the course on their own. If a freshman student attempts to drop the course, a warning message will appear in the system.
4. **Transfer students from non-English majors** who need to make up Freshman English course are also required to take the *Freshman English Placement Test*; otherwise, they will not be allowed to take the course. The placement test is administered online via the WOW Class platform. Please refer to the announcements posted on the university's *Foreign Language Center* website → *Freshman English Applications (Exemption, Retake, Make-up, and Level Upgrade) Section*.
5. **The *Notes for Non-English Majors Retaking or Making Up Freshman English 1 in the first semester of Academic Year 2026-2027 (Semester 115-1)*** are available on the university's *Foreign Language Center* website → *Applications Section*:
Website: <https://reurl.cc/M2DAKn>
Registration is only available beginning with the first add/drop period. (Course selection is not available during the first and second rounds of pre-registration.)
6. Beginning from the second semester of Academic Year 2023-2024 (Semester 112-2), non-English major students retaking or making up *Freshman English 1* or *Freshman English 2* **must register for courses independently**. Students should carefully select classes corresponding to their placement test level to facilitate effective learning.
The *Freshman English* course is divided into three proficiency levels: B1, B, and A2 (from highest to lowest proficiency).
Please refer to the *Freshman English Class Grouping Information for Academic Years 2020–2026*:
Website: <https://reurl.cc/M2DAKn>
7. **Applications for exemption from the Freshman English course** must follow the *Providence University Guidelines for Non-English Major Students Applying for Exemption from Required Freshman English Course* and **should be submitted upon enrollment**. Please refer to the Foreign Language Center website:
<https://flc.pu.edu.tw/p/405-1032-1262,c683.php?Lang=zh-tw>

8. General students are not permitted to enroll in Freshman English course designed for student athletes. Student athletes who wish to take regular Freshman English course must still take the *Freshman English Placement Test*.
9. All course regulations and requirements mentioned above are subject to the latest announcements issued by the Foreign Language Center.